








Bijvoegsel van de Reclame.
31 Dec. 1947

Raadsverslag HENGELO (Gld).
In de gehouden raadsvergadering werd het nieuwe lid,
de heer G. Oldenhave (P.v.d.A.) beëdigd en door de
voorz., burg. van Hoogstraten, welkom geheten. Bij de
ingekomen stukken was een brief van Ged. Staten, hou-
dende machtiging tot het uitgeven van f 5000.— voor het
maken van 5 brandputten waarvan 3 in Hengelo en 2
te Keijenburg. Ged. Staten vragen het raadsbesluit tot
aankoop van grond te Keijenburg voor woningbouw
in te trekken omdat dit terrein buiten het uitbreidings-
plan ligt. Deze intrekking heeft intussen reeds plaats
gehad. In verband hiermede deelt de voorz. mede, dat
in overleg met de dienst der volkshuisvesting voor ge-
noemd doel onteigening van een stuk grond aan de
Teubenweg, van A. Hoksbergen in voorbereiding is.
H. Oldenhave e.a. verzoeken de onderhoudsplichtigen
van de weg langs „het Leemkuil" te wijzen op hun
onderhoudsplicht in verband met de slechte toestand
van deze weg, of te bevorderen dat deze weg in han-
den van de gemeente komt. Laatstgenoemde oplossing
wordt door verschillende leden aanbevolen. Het adres
wordt aan B. en W. g ezonden om advies. Di geschiedt
eveneens met een adres van Keijenburg's Belang om
subsidie in de kosten van aanschaffing van sneeuwploe-
gen. Verschillende leden wijzen er op, dat in andere
delen der gemeente door belanghebbenden voor eigen
rekening voor sneeuwploegen wordt gezorgd en dat
men dus ook daar eventueel op subsidie aanspraak
zou kunnen maken. Aangenomen wordt een voorstel
van B. en W. tot verhoging van de belasting op de
vermakelijkheden, zulks naar aanleiding van de bekende
circulaire van de Min. van Binn. Zaken. Blijkens het
uitvoerig voorstel zal de belasting op vermakelijkheden
die als een uiting van kunst zijn te beschouwen of van
culturele of opvoedkundige aard zijn, zoals muziek-,
zang- en toneeluitvoeringen enz. en op sportwedstrijden
tot het tegenwoordig percentage van 20% beperkt blij-
ven. Die voor bioscopen wordt verhoogd tot 45°/o,
terwijl ook de vaste bedragen voor danspartijen enz.
een aanzienlijke verhoging ondergaan. Op aandrang
van de raad wijzigen B. en W, de voorgestelde be-
dragen voor muziek in café's in voor de belangheb-
benden gunstige zin. Besloten wordt met de Stichting
„Werkinrichting voor minder bruikbare arbeidskrachten"
te Zutphen, een overeenkomst te sluiten, krachtens welke
daarvoor in aanmerking komende personen uit Hengelo
in de werkinrichting „arbeidsvreugd" te Zutphen kun-
nen worden tewerkgesteld. De jaarlijkse contributie be-
draagt 5 et per inwoner, terwijl in het exploitatietekort
f 1..— per tewerkstellingsdag voor ieder tewerkgestelde
moet worden bijgedragen, met een maximum van f 300.—
per jaar per geval. De heer Heerink kan zich met het
voorstel verenigen maar meent, dat de inrichting voor
deze gemeente van weinig betekenis zal zijn. De Voorz.

zegt, dat de stichting een belangrijk sociaal doel beoogt
en daarom steun verdient ook al zou de gemeente daar-
bij niet rechtstreeks betrokken zijn. Weth. Luesink on-
derschrijft di t ; hij meent echter dat hier wel personen
te vinden zijn die voor plaatsing in aanmerking komen.
Het is van groot belang dat deze in staat worden ge-
steld hun kost te verdienen en dus niet ten laste van
anderen komen. De heer Weenink acht de kosten vrij
hoog. Wanneer Hengelo niet van deze stichting pro-
fiteert, zou de vaste bijdrage misschien beter kunnen
worden besteed voor uitzending van een kind naar een
inrichting. Weth. Tijdink gelooft dat de stichting voor
deze omgeving nuttig werk zal kunnen doen. Ook de
heer Ruesink acht de uitgaaf tenvolle verantwoord.
Ten behoeve van de verbreding van de St Janstraat
te Keijenburg wordt besloten van het Burgerweeshuis
te Zutphen te kopen een strook grond langs die weg,
groot 550 M2 voor f 330.— en tot afkoop van het
plantrecht van genoemd Weeshuis langs die weg voor
f 647.— terwijl een bedrag van f 450.— beschikbaar
wordt gesteld voor overneming van de door die instel-
ling reeds voor herbeplanting aangekochte Amer. eiken.
De heer Weenink meent dat door aankoop van een
strook grond hrft plantrecht zonder meer vervalt, welke
mening door B. en W. wordt bestreden. Zij merken
op, dat als de gemeente het part. plantrecht wil op-
heffen, dit afzonderlijk moet worden afgekocht. Bij be-
handeling van het aangeboden ontwerp der Regelen
met betrekking tot toepassing van de wettelijke bepa-
lingen omtrent het verlenen van vergunning tot het
ingebruiknemen van woonruimte, spreekt weth. Tijdink
zijn grote voldoening uit over het feit dat de burgem.
uit eigen beweging zijn woonhuis gaat verbouwen om
dit door medebewoning geschikt te maken. De aanwe-
zigheid van grote huizen die door slechts een gezin
worden bewoond is een belemmering voor woningvor-
dering. De daad van de burg. kan voor anderen een
stimulans zijn dit voorbeeld te volgen en spr. hoopt
dan ook dat velen zullen volgen. Voor de commissie
kan dit een aanleiding zijn een onderzoek in te stellen
naar andere woningen die voor samenwoning zijn in
te richten. Overigens voorziet spr., dat binnenkort krach-
tig zal moeten worden doorgetast, wat nu, met de wet
in de hand, beter mogelijk is dan voorheen. De Voorz.
zegt, dat naar aanleiding van een verleden jaar gedane
oproep slechts twee opgaven van beschikbare woon-
ruimte zijn ingekomen. Weth. Tijdink betreurt dit ge-
brek aan sociaal gevoel. Velen wachten reeds lang op
een woning en spr. is dan ook voornemens met meer
kracht dan tot dusver ervoor te werken, dat woning-
behoevende gezinnen bij anderen worden ingebracht.
Dat dit thans nog niet op ruimer schaal gebeurt is een
gevolg van onwil. De heer Oldenhave acht in tegen-
stelling met B. en W. een recht van beroep op de raad
bij weigering van vergunning gewenst. Al is een be-
slissing van B. en W. gebaseerd op een advies van
de commissie, toch zou aanleiding -cunnen bestaan voor
een afwijkend besluit. Het ontbreken van beroepsrecht



vindt hij niet democratisch, hoewel hij erkent dat het
vertraging in de behandeling der aanvragen kan ver-
oorzaken en met het oog hierop zal hij zich niet tegen
de voorgestelde regeling verzetten. De regeling wordt
hierna zonder stemming vastgesteld. Hetzelfde geschiedt
met het ontwerp der verordening betreffende instelling
en werkwijze van de commissie van advies voor de
woningvordering, nadat de heer Stegerman verhoging
van het presentiegeld voor de leden van f 2.50 op f3.—
heeft bepleit, doch zonder succes en de heer Heerink
heeft gevraagd of het geen aanbeveling verdient het
benoemen van meer dan 5 leden mogelijk te maken.
Aan A. J. Verhey wordt een tegemoetkoming verleend
van f 40.— per jaar in de buskosten van zijn kind,
dat de R.K. uloschool te Doetinchem bezoekt. Het ge-
deelte van het bouwland op de Regelinkkamp, dat niet
voor woningbouw en wegaanleg is gereserveerd, wordt
opnieuw in percelen verpacht aan de tegenwoordige
gebruikers voor een totaal bedrag van f 115.— per jaar.
De heer Otten meent, dat het billijk zou zijn geweest
meer gegadigden in de gelegenheid te stellen een ge-
deelte te pachten. Tijdink merkt op dat verschillende
pachters een deel zijn kwijtgeraakt. Bovendien hebben
zij geen rekening gehouden met het feit dat de pacht
in November afliep en dus kosten gemaakt voor be-
mesting enz. Vermoedelijk zal de pacht niet van lange
duur zijn in verband met te verwachten verdere wo-
ningbouw op dit terrein. Besloten werd tot het aan-
gaan van een kasgeldlening van f 150.000 in 1948. Tot
lid der commissie tot wering van schoolverzuim wordt
in de plaats van den heer G. J. Willems, die voor de
benoeming heeft bedankt, benoemd H. Oldenhave, D 13.
Bij de rondvraag informeert de heer Stegerman of voor-
zien is in het toezicht bij de bouw der gemeentewo-
ningen, nu de architect ongesteld is, waarop de Voorz.
antwoordt, dat een broeder van de heer Kuipers, even-
eens architect, toezicht houdt en ook opzichter Melgers
zich geregeld op de hoogte stelt. De heer Stegerman
dringt aan op het aanbrengen van enige beschutting
voor paarden op het woonwagenterrein. B. en W.
achten dit ook gewenst maar wijzen erop dat de vroe-
gere stal door de gebruikers van het kamp geheel is
gesloopt en voor brandhout is gebruikt. De heer Olden-
have vraagt aandacht voor de openb, school in het
dorp. Verbetering van het gebouw is dringend nodig.
De Voorz. zegt dat een plan voor algehele verbetering
in voorbereiding is. Reeds was een plan voor verplaat-
sing van de W.C.'s gereed, maar B. en W. wensen
aan te vullen met vernieuwing van de vloeren in de
lokalen en restauratie van het gymnastieklokaal. Lue-
sink geeft zijn afkeuring te kennen over het feit dat
blijkens een verslag van de laatste vergadering van
„Volksonderwijs" de voorz. heeft beweerd, dat het ge-
meentebestuur de openbare school tegenwerkt en dat
dit met een bepaalde bedoeling is gezegd. De spr. kon
weten, dat een plan tot verbetering in verre staat van
voorbereiding verkeert en het was dan ook onjuist het
gemeentebestuur te beschuldigen van achterstelling van
de school. Van achterstelling is geen sprake. De heer
Tijdink heeft reeds voor hij tot weth. werd benoemd
op verbetering aangedrongen, Thans beseft hij beter
dan toen de moeilijkheden die bij de uitvoering van

het plan naar voren komen. B. en W. hebben met
allerlei omstandigheden, b.v. wederopbouw enz. reke-
ning te houden maar spr. kan verklaren dat B. en W'
volkomen diligent zijn ten opzichte van deze aangele-
genheid. Ook spr. keurt de opmerking van de voorz.
van „Volksonderwijs" af. Hij was op de hoogte van
de zaak en daarom had zijn opmerking achterwege moe-
ten blijven. De heer Oldenhave zegt, dat de bedoeling
is geweest aandacht te vragen voor de openbare school
en die bedoeling is geslaagd. De voorz. deelt mede,
dat vertegenwoordigers van de P,G.E.M. aan B. en W.
een uiteenzetting hebben gegeven van de moeilijkheden
die zich voordoen bij de plannen om te komen tot uit-
breiding van het electriciteitsnet op het platteland. De
kosten zijn buitengewoon hoog, terwijl nog onvoldoende
materiaal beschikbaar is. Voor verschillende gemeenten
zijn voorlopige berekeningen gemaakt, waarbij is geble-
ken, dat sommige gegadigden, om voor aansluiting in
aanmerking te komen, zelfs f 1200 tot f 1500 zouden
moeten bijdragen. B. en W. hebben onlangs een onder-
zoek ingesteld naar het aantal bewoners der buitenwij-
ken, dat nog niet is aangesloten, maar van aansluiting
zal vermoedelijk de eerste jaren nog weinig kunnen
komen. Luesink merkt in dit verband op, dat door de
bouw van het nieuwe transformatorstation achter de
maalderij van Harmsen te Bekveld vermoedelijk nog
25 percelen kunnen worden aangesloten en met het oog
hierop zou spr. de mogelijkheid willen onderzoeken van
een bijdrage uit de gemeentekas in de kosten van die
aansluiting. Ook bij electrificatie van andere delen der
gemeente zou dit kunnen worden toegepast om aan-
sluiting mogelijk te maken. Tijdink voelt er veel voor,
wanneer 25 percelen in Bekveld door middel van de
transformator aldaar kunnen worden aangesloten, dit
door een bijdrage van de gemeente in de hand te wer-
ken omdat niet allen in staat zijn de volle kosten te
dragen. Ook in Varssel is blijkbaar aansluiting van
enkele percelen nog mogelijk. De voorz. zegt, dat na
ontvangst van een begroting van kosten, die door de
P.G.E.M. is toegezegd, deze zaak nader kan worden
overwogen. De heer Weenink kan met het denkbeeld
van gemeentelijke bijdrage wel accoord gaan maar wil
daarvan in elk geval uitsluiten, die vroeger gelegenheid
hebben gehad tot aansluiting maar daarvan geen ge-
bruik hebben willen maken, Nadat de heer Bobbink
nogmaals er op heeft aangedrongen één dag per week
een arbeider te belasten met het schoonhouden van de
straatweg Jn Bekveld, wordt de vergadering gesloten.

Jaarwisseling. De traditie getrouw hoopt de Chr. Muziekver.
„Crescendo" op Oudejaarsavond om 12 *iur bij de wisseling des
jaars enkele nummers ten gehore te brengen,

Benoeming. Met ingang van l Jan. 1948 is tot schrijver bij de
Inspectie der Belastingen, Ie Afd.. te Zutfen benoemd, de heer J.
Minnée, leerling ambtenaar ter secretarie dezer gemeente.

25-Jarig jubileum. Naar wij vernemen zal op 11 Jan. 1948 de
heer H. G. van Suntenmaartensdijk zijn 25-jarig ambtsjubileum
vieren. De heer van Suntensmaartensdijk die sedert 1938 bij de po-
litie alhier werkzaam is, ving zijn politieloopbaan aan bij de Kon.
Marechaussee te Apeldoorn, Ulft, Doetinchem en Ootmarsum, waar-
na hij in 1929 overging naar de gemeentepolitie te Doetinchem. In
1938 werd hij benoemd tot gemeenteveldwachter alhier, terwijl hij
bij de reorganisatie in 1943 overging naar de Rijkspolitie. Hij is
thans postcommandant der Rijkspolitie te Keyenburg.

Het zal de jubilaris, die door zijn prettig optreden zich vele vrien-
den heeft gemaakt deze dag zeker niet aan belangstelling ontbreken.



Toneelavond Bond voor Staatspensionnering. Voor een tjok-
volle zaal hield de afd. Hengelo van de B.v.S. op Zaterdag 22 Dec.
in zaal Langeler een toneelavond. De voorz., de heer G. W. Jansen,
opende de samenkomst en deelde onder applaus mede, dat de afd.
het ledental van 500 was overschreden, waarvoor hij nog een woord
van lof bracht aan de ijverige propagandist de heer W. }ansen
(Waanink) die in zo belangrijke mate tot dit succes bijdroeg,

Hierna hield de heer G. van Roekei, alg. voorz. van de Bond,
een gloedvolle rede over het onderwerp „Opnieuw in het offensief' .
Hij wees op het belangrijke succes dat de Bond heeft met de nood-
wet Drees, waardoor voor tienduizenden oudjes de levensavond werd
verlicht. Hij spoorde allen aan, met kracht mede te werken aan de
uitbouw van de Bond, en leden te werven, omdat de komende 3
jaren zullen moeten tonen dat het ons volk ernst is: om het pro-
bleem oud-en-arm definitief op te lossen. Ouderdomszorg, zegt spr.,
is geen staatszorg maar gemeenschapszorg.

Vervolgens bracht T.Ö.E.P. uit Winterswijk het toneelstuk „Le-
vensgang" voor het voetlicht. Het daverend applaus aan het slot
bewees dat het publiek de opvoering ten volle waardeerde.

Dansschool Th. A. Houtman
Vorden

Wenst allen een
Zalig en Gelukkig
Nieuwjaar.

Bij de jaarwisseling bied
ik al mijn vrienden en ken-
nissen mijn hartelijke geluk-
wensen aan en wens hen

allen Gods onmisbare
zegen toe.

Gezang 300a (N.B.)
W. v. Schagen-Hofstra

Linnaëusparkweg 105'
A'dam (Oost)

M. Wij nb er ge n
Handel in Groente en Fruit

Bloemenmagazijn
wenst allen een

Gelukkig Nieuwjaar

R. Kreunen
Banketbakker

Aan allen
Gelukkig Nieuwjaar

Wij wensen allen een ge-
lukkig en voorspoedig 1947

W. Luimes

en personeel
Raadhuisstraat 27

A. B. Wolsink
wenst clientèle en vrienden
een gelukkig 1948,

H. Wevers - slagerij
wenst allen een

Gelukkig Nieuwjaar

H. Hulstijn
v/h F. ). W. Wuestenenk
Loodgieter - Zinkbewerker
wenst zijn clientèle een

gelukkig Nieuwjaar

Soldaat B. ONSTENK,
Legerno. 261121080,

K.M.G. kamp Kebon Sirik,
Batavia N.O.I.

betuigt door deze zijn harte-
lijke dank aan de Burgerij
en het Bestuur van U.V.V.
voor het ontvangen Kerst-
pakket.

J. Taken
Groente- en Fruithandel

wenst zijn geachte clientèle
en vrienden Zalig Nieuwj.

G. Lenselink
Schilder en Drogisterij
wenst allen een gelukkig

Nieuwjaar.

M. S. Disbergen
Manufacturen

wenst zijn geachte clientèle
en vrienden een voorspoe-
dig 1948.

Het Boek

Wat veurbi'jgeet
en wat blif

is verkrijgbaar bij
STEVORD

Wij wensen U een gelukkig
1948

G. W. Luimes
A. G. H. Hulshof
G. A. Jansen

Zadelmakers
Vorden — Hengelo (Gld)

De Grenadiers
Henk Oldenhave
Jan Rietman
Willy Berendsen

wensen ouders, familie-
leden, vrienden en kennissen
een vrolijk Kerstfeest en
een voorspoedig Nieuwjaar

H. J. Gr. Wassink
Rijwiel- en Rep. inrichting
wenst vrienden en clientèle
een gelukkig 1948.

W. Heijink
Timmer- en Meubelbedrijf

Hengelo (G.)
wenst zijn clientèle en
vrienden een voorspoedig
Nieuwjaar.

A. H. Willemsen
Petroleum venter Keijenburg
wenst vrienden en begun-
stigers veel Heil en

Zegen in 1948

Allen een gelukkig 1948
toegewenst door

Café „de Zon"

K. Hermans
Keijenburg, wenst vrienden
en begunstigers een Zalig
Nieuwjaar.

G. J. Kuipers
Handel in alle soorten
Groente en Fruit

wenst zijn geachte clientèle
en begunstigers een gelukkig
Nieuwjaar.

CLOSETPAPIER ARNOID

Aan alle vrienden en ken-
nissen een gelukkig Nieuw-
jaar toegewenst,

Fam. J. J. van Beek
Bekveld

A. G. Wolsink
Vordenseweg 3

wenst allen een
Gelukkig Nieuwjaar

G. A. Papen
Transport - Expeditiebedrijf
wenst vrienden en begun-
stigers een gelukkig 1948.

Fa. Willink-Bruggink
wenst allen een
voorspoedig 1948

Gebr. Bosman
Varkenshandel

wenst geachte clientèle en
begunstigers een gezegend
Nieuwjaar.

W. J. H. Jansen
„De Automaat"

Gelukkig Nieuwjaar

H. Gr. Roessink F 87
Timmerman en Aannemer
Wenst allen een gelukkig
Nieuwjaar

Feestgebouw
„Concordia"

H. Boerman
Gelukkig Nieuwjaar,

Een advertentie in

„de Reclame" heeft

altijd succes.

Nog enkele kalen-

ders, Honingdroppels

Pijpen doorrokers.

Arnold.
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bij niet rechtstreeks betrokken zijn. Weth. Luesink on-
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steld hun kost te verdienen en dus niet ten laste van
anderen komen. De heer Weenink acht de kosten vrij
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inrichting. Weth. Tijdink gelooft dat de stichting voor
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lingen omtrent het verlenen van vergunning tot het
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kan dit een aanleiding zijn een onderzoek in te stellen
naar andere woningen die voor samenwoning zijn in
te richten. Overigens voorziet spr., dat binnenkort krach-
tig zal moeten worden doorgetast, wat nu, met de wet
in de hand, beter mogelijk is dan voorheen. De Voorz.
zegt, dat naar aanleiding van een verleden jaar gedane
oproep slechts twee opgaven van beschikbare woon-
ruimte zijn ingekomen. Weth. Tijdink betreurt dit ge-
brek aan sociaal gevoel. Velen wachten reeds lang op
een woning en spr. is dan ook voornemens met meer
kracht dan tot dusver ervoor te werken, dat woning-
behoevende gezinnen bij anderen worden ingebracht.
Dat dit thans nog niet op ruimer schaal gebeurt is een
gevolg van onwil. De heer Oldenhave acht in tegen-
stelling met B. en W. een recht van beroep op de raad
bij weigering van vergunning gewenst. Al is een be-
slissing van B. en W. gebaseerd op een advies van
de commissie, toch zou aanleiding kunnen bestaan voor
een afwijkend besluit. Het ontbreken van beroepsrecht


